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PROCES VERBAL

Încheiat azi 8 ianuarie 2015, în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului
Local al municipiului  Alba-Iulia.

Şedinţa  a  fost  convocată  în  baza  Dispoziţiei  nr.  2/2015  a  Primarului
municipiului  Alba-Iulia.

Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Local sunt publice.
Marcel Jeler: ”Fiind şedinţă extraordinară, nu avem proces verbal.”
Dau cuvântul doamnei pre edinte Oneţiu Cornelia Maria.”ș
Oneţiu Cornelia Maria: "Din totalul de 21 de consilieri ale i, sunt prezen iș ț

un număr de 20 de  consilieri. Lipse te domnul consilier Zdrânc Daniel.  Aşadarș
şedinţa noastră este legal constituită.”

Marcel  Jeler:  „Domnilor  consilieri,  doresc  să  precizez  faptul  că,  la
lucrările  şedinţei  noastre   participă:  domnul  Primar  Mircea  Hava,  doamna
Teofila  Ţîr  –  director  executiv,   d-na  Mihaela  Petcu  -  consilier  Serviciu
administraţie  publică  locală,  juridic,  contencios,  autoritate  tutelară,   domnul
Mihai Belală – consilier Cabinet Primar precum şi presa."

Oneţiu Cornelia  Maria:  "Supun aprobării  modalitatea de vot  pe care  o
vom avea  pentru  această  şedinţă.   Propunerea  mea  este  de  vot  deschis  prin
ridicare de mână. Cine este pentru?"

"Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru."
Oneţiu Cornelia  Maria:  "Pe ordinea  de zi  avem 1 proiect  de  hotărâre.

Suplimentar au fost introduse două proiecte, după cum urmează:
2.  Proiect  de  hotărâre  privind  modificarea  art.  1  din  Hotărârea  nr.

364/2014 a Consiliului local al municipiului Alba Iulia. 
3.  Proiect  de  hotărâre  privind  deplasarea  unei  delega ii  a  municipiuluiț

Alba Iulia la Zurich în Elve ía  în perioada 19 – 25 ianuarie 2015.ț
Supun  la  vot  proiectul  ordinii  de  zi  cu  completările  aduse.  Cine  este

pentru?”
”Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru  şi o abţinere

Vasile Crişan.”
Oneţiu Cornelia Maria: ” i acum vă prezint  Ș

PROIECTUL   ORDINII DE ZI:



1.  Aprobarea  deficitului  sec iunii  de  dezvoltare  a  bugetului  local  alț
municipiului Alba Iulia aferent anului 2014.

2.  Proiect  de  hotărâre  privind  modificarea  art.  1  din  Hotărârea  nr.
364/2014 a Consiliului local al municipiului Alba Iulia. 

3. Proiect de hotărâre privind deplasarea unei delega ii a municipiuluiț
Alba Iulia la Zurich în Elve ía  în perioada 19 – 25 ianuarie 2015.ț

1. Aprobarea acoperirii deficitului sec iunii de dezvoltare a bugetuluiț
local al municipiului Alba Iulia aferent anului 2014.

Se  dă cuvântul  doamnei Teofila îr  care prezintă proiectul de hotărâreȚ
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Cri an  care prezintă raportul de avizareș
din  partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.
          Vasile Cri an: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nuș
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Teofila îr: ”Vă propun un amendament la proiect: aprobarea  Ț acoperirii
deficitului sec iunii de dezvoltare a bugetului local al municipiului Alba Iuliaț
aferent anului 2014. A a cum am avut la sfâr itul anului 2012 i în ianuarieș ș ș
2013 tot a a un deficit pe sec iunea de dezvoltare  i Legea nr. 273 prevede caș ț ș
până în 9 ianuarie i plus ordinul sosit  acum în decembrie, a apărut Ordinulș
1780 care prevede ca, până în 9 ianuarie  să supunem aprobării Consiliului local
acoperirea acestui deficit. De aceea suntem azi aici i era mare grabă ca până înș
9 ianuarie să mă încadrez să pot să fac i ordine de plată  pentru virarea acesteiș
sume. Adică, ce înseamnă asta? Sunt cele două sec iuni: sec iunea de dezvoltareț ț
i  sec iunea  de  func ionare.  Aceasta  înseamnă  că  există  două  bugete:  deș ț ț

func ionare i de dezvoltare. Fiecare este cu venituri. Sec iunea de func ionareț ș ț ț
are veniturile sec iunii de func ionare i cheltuieli de func ionare. Sec iunea deț ț ș ț ț
dezvoltare  are  veniturile  sec iunii  de  dezvoltare   i  cheltuielile  sec iunii  deț ș ț
dezvoltare.  Ei!  Veniturile  sec iunii  de  dezvoltare,  dezvoltare   ce  înseamnă?ț
Investi ii i a a mai departe. De acolo vin veniturile. Din sumele de la bugetulț ș ș
de  stat  pentru  investi ii  i  sume  care  vin  din  rambursabile  la  fondurile  deț ș
dezvoltare  nerambursabile,  din  proiectele  de  finan are  nerambursabile.ț
Explica ia este următoarea. Nu am încasat în totalitate rambursurile la proiecteleț
de finan are  nerambursabile.  La  ora  actuală  avem în jur  de  opt  milioane  deț
încasat  plus că mai avem i corec ii  cu care suntem încă în instan ă. Cred că înș ț ț
jur de vreo trei milioane. Astfel că, a fost nevoie  din vărsăminte, din sec iuneaț
de  func ionare,  a a  cum prevede  legea  să  acoperim cheltuielile  sec iunii  deț ș ț
dezvoltare. i a a cum prevede legea i v-am explicat în raportul de specialitateȘ ș ș
am acoperit  din sec iunea de func ionare,  pentru că  noi  suntem cu excedentț ț
practic.  Dar am avut excedent i  anii  trecu i.  i  cum  se acoperă? A a cumș ț Ș ș
spune legea, din excedentul anilor preceden i. Deci, aceasta este propunerea deț



aprobare a acoperirii acestui deficit pe sec iunea de dezvoltare. Întrebări dacăț
sunt?”

Oneţiu Cornelia Maria: „Întrebări? Nu sunt, aşadar supun la vot proiectul de
hotărâre cu amendamentul propuse Cine este pentru?

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru i 2 ab ineriș ț
Vasile Cri an, Medrea Bogdan.”ș

S-a adoptat Hotărârea nr. 1/2015.

2.  Proiect  de  hotărâre  privind  modificarea  art.  1  din  Hotărârea  nr.
364/2014 a Consiliului local al municipiului Alba Iulia.

Se dă cuvântul domnului Mihai Belală care prezintă proiectul de hotărâre
precum i raportul de specialitate. ș

Mircea Hava: ”Vreau să vă spun. A i mai aprobat chestia aceasta. Eu nuț
tiu dacă o să merg. Pe cineva trebuie să trimitem. ti i prea bine că pentru mineș Ș ț

este gratuit, plătit tot. O să meargă domnul Paul Voicu. Trebuie să stăm la stand.
Avem un stand. Stand înseamnă desk în care î i prezin i. Aici avem o problemă.ț ț
Domnul vice Paul Voicu se va duce. Mihai Belală va merge. Dar mai trebuie
cineva. Sau dacă nu să vedem. Eu nu pot să merg. i vă spun i de ce. Trebuie săȘ ș
lucrăm la buget. O să vă spun i chestiile acestea. O să vă rog pe mul i dintreș ț
voi să veni i să discutăm serios ni te chestiuni serioase. Să discutăm serios deț ș
ceea ce înseamnă buget. Anul acesta este un pic mai greu  pentru că suntem întreț
fonduri. i acum trebuie să ne mi căm noi. Eu i mâine lucrez i săptămânaȘ ș ș ș
viitoare. Vreau să lucrez serios. Acesta este marele motiv pentru care nu mă pot
duce. i mai este un motiv. Unde vreau să mă duc? Vreau să mă duc la ZurichȘ
unde avem altfel de discu ii. Vreau când plec să avem cât de cât ni te chestiuniț ș
bătute în cuie.”

One iu  Cornelia  Maria:  ”Alte  discu ii?  Nu  sunt,  a adar  supun  la  votț ț ș
proiectul de hotărâre. Cine este pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 2/2015

3.  Proiect  de  hotărâre  privind  deplasarea  unei  delega ii  a  municipiuluiț
Alba Iulia la Zurich în Elve ía  în perioada 19 – 25 ianuarie 2015.ț

Se dă cuvântul domnului Mihai Belală care prezintă proiectul de hotărâre
precum i raportul de specialitate. ș

One iu  Cornelia  Maria:  ”Alte  discu ii?  Nu  sunt,  a adar  supun  la  votț ț ș
proiectul de hotărâre. Cine este pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 3/2015



DIVERSE

1. Mircea Hava:  ”Avem chestiunile noastre,  să le spun a a,  care suntș
foarte multe. La bazinul olimpic nu avem luna noiembrie încheiată. Cheltuielile
sunt de trei ori mai mari decât veniturile. tiam că va fi a a ceva dar nu credeamȘ ș
că  vor  fi  chiar  atât.  Adică,  după  atâta  bălăcăreală  credeam  că  va  fi  mai
înghesuială.  i  eu  vreau să  mă  lămuresc.  Va  trebui  să  discutăm foarte  atentș
treaba aceasta. i acum vreau să scot cât se consumă curent, cât vine pe ore, săȘ
facem ni te medii i să vă rog pe cei care vre i să veni i să ne uităm pe ele săș ș ț ț
vedem ce  facem.  Acestea  sunt  consumurile  normale.  Centrala  este  modernă.
Cheltuiala este mare.”

Albani Rocchetti Simone: ”Aproximativ cât e?”
Paul Voicu: ”Vă spun eu. Cam un miliard 200 pe lună tot ce se cheltuie iș

cam 200-300 de milioane încasările.”
Sandu Cornel Stelian: ”Vara va fi mult mai pu in. Asta este pe lunile deț

iarnă.”
Mircea Hava: ”Eu vreau să văd o chestie. Bazinul are capacitate de 200 pe

oră. Să vedem ce putem face să cre tem capacitatea. Este ase lei ora. Trebuie săș ș
vedem cum aducem lumea. Toată lumea vrea gratis! Dar cine plăte te chestiileș
acestea? Eu vă spun o treabă. În toată lumea se plăte te.”ș

Sandu  Cornel  Stelian:  ”Vreau  să  spun  ceva.  Referitor  la  abonamente.
Către mine s-a plâns cineva. A zis că dacă ia abonament de 10 intrări trebuie să
le consume într-o lună. Dacă ia abonament de 30 de intrări nu trebuie de 3 ori în
90 de zile i trebuie în două luni. E mult în două luni.”ș

Paul Voicu: ”Putem modifica.„
Sandu  Cornel  Stelian:  ”Trebuie  să  vedem  care  este  nemul umireaț

oamenilor.”
Rare  Buglea:  ”Ce  vreau  să  zic?  Dacă  putem  îmbunătă i  un  picș ț

regulamentul. Noi trebuie să privim acest lucru ca etapă. Pentru că, aminti i-vă!ț
Am votat un plan de dezvoltare mai vast acolo pentru acea zonă de agrement.
Urmează alte investi ii.”ț

Petric Vasile: ”Ce am mai văzut acolo? Legat de vizita medicală. tim cuȘ
to ii  cum se face.  Medicul  de familie este diminea a, după masă.  Te duci  laț ț
medic i nu se uită nimeni la tine dacă ai ceva pe piele.”ș

Mircea Hava: ”Eu v-am spus:  medicul de familie i  salvamarul este oș
chestie în plus i este o chestie tipic comunistă. Apa are parametrii încât moareș
orice.”

2.  Mircea  Hava: ”Mai  avem  o  chestiune  de  a  reduce  subven ia  laț
transport. i  aici va trebui să reducem din ea. Singura posibilitate,  trebuie săȘ
reducem serviciul. Am pus să facem simulări peste tot. Cât reducem?”



Rare  Buglea: ”La ce vă gândi i?”ș ț
Mircea Hava: ”La curse.”

Alba Iulia, 8 ianuarie 2015

 

 

                PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                SECRETAR

                         Consilier                                                     Marcel Jeler

                   One iu Cornelia Mariaț
 

 


